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Motion (2007:7) om miljöanpassning av Stadshuset från Torhild 
Lamo (v). Svar på remiss från finansroteln 

Förslag till beslut 
 
1. Fastighetsnämnden beslutar att som svar på remissen åberopa detta tjänsteutlåtande 

och beslutar att justera ärendet omedelbart. 

 
 
 
Sten Wetterblad 
 
 
 Mikael Forkner 
 
 
 
 
Sammanfattning 
I detta tjänsteutlåtande lämnar kontoret synpunkter på motion från Torhild Lamo (v) om 
miljöanpassning av Stadshuset. Eftersom remisstiden löper ut den 17 september 2007 
kräver ärendet omedelbar justering. 
 
Utlåtande 
Bakgrund 
Torhild Lamo (v) skriver i sin motion att det är viktigt med förebilder och goda exempel. 
Han vill därför miljöanpassa Stadshuset så att vi kan bli ett föredöme både i staden och 
för andra. 
 
Han föreslår en mängd olika åtgärder, bland annat,  

• Att det inrättas källsortering på samtliga kanslier och avdelningar, 
• Att energieffektivisering skall genomföras, minst 2 % per år, 
• Att inköpt el skall vara Bra Miljöval, 
• Att fast installation av kolsyreapparater vid vattenkranarna genomförs på kanslier 

och avdelningar för att minimera användningen av vatten på flaska 
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Analys 
Kontoret anser i likhet med motionären att det går att öka miljöarbetet i Stadshuset liksom 
på de flesta andra arbetsplatser i staden. Ett aktivt miljöarbete i Stadshuset skulle vara ett 
föredöme att ta efter för övriga verksamheter och förvaltningar i staden.  
 
Många av förslagen är sådana som verksamheten i Stadshuset själv kan råda över medan 
några av förslagen är man beroende av andra .  
 
Kontoret kommenterar här särskilt några av förslagen. 
 

• Källsortering 
I stadshuset finns det flera utrymmen för källsortering i källaren. Här finns 
samtliga fraktioner och Stadshuset var först i staden med att samla in matavfall 
som rötas för framställning av biogas. Idag finns källsorteringsstation i ett 
gemensamt pentry. Kontoret har föreslagit att en gemensam källsorteringsstation 
skall placeras kring entrén på Ragnar Österbergs Plan 1 och vid de övriga 
gemensamma pentryna. Förslaget att ha källsorteringsstationer vid samtliga 
kanslier och avdelningar är svårt att genomföra p.g.a utrymmesbrist och de små 
avfallsmängder som varje avdelning genererar.  
 

• Ennergieffektivisering  
Energikartläggning av Stadshuset har skett de senaste 10 åren. Under dessa år har 
verksamheterna i Stadshuset ökat i både mängd och volym. Trots detta har 
fjärrvärmeanvändningen reducerats med 16 procent sedan 1996. När det gäller 
elen har byte till effektivare armaturer m.m. gjort att även elförbrukningen 
minskat i motsvarande mån. Det pågår ett ständigt energieffektiviseringsarbete i 
Stadshuset. 
 

• Bra miljömärkt el 
Staden upphandlar el idag genom s.k centralupphandling och elen är redan 
Miljömärkt Grön el. 
 

• Kolsyreapparater 
Att dricka kolsyrat vatten på flaska är inte särskilt miljövänligt. Förslaget med att 
installera kolsyreapparater är nog ett bättre alternativ miljömässigt. Frågan är 
dock om det behövs kolsyreapparater med det goda kranvatten som staden har. 
 

Slut 
 


